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PROTOKÓŁ nr 31/2021 

XXXI sesja Rady Miejskiej w Piławie Górnej 

w dniu 26 sierpnia 2021 r. 

 

Data sesji: 26 sierpnia 2021 r. 

Godzina rozpoczęcia sesji: 9.30 

Godzina zamknięcia sesji: 11.06 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta w Piławie Górnej,  

ul. Piastowska 69 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 

lp. nazwisko imię status 

1 Chrobak Marcin obecny 

2 Chrzanowski Tadeusz obecny 

3 Jeziorski Wiktor obecny 

4 Karaś Justyna obecna 

5 Kordasiewicz Arnold obecny 

6 Łoin Jarosław obecny 

7 Madejski Dariusz obecny 

8 Majcher Arkadiusz obecny 

9 Pacyk Małgorzata obecna 

10 Pelczar Stanisław obecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław obecny 

13 Szwec Agnieszka obecna 

14 Świetlik Barbara obecna 

15 Wiącek Małgorzata obecna 

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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LISTA GOŚCI OBECNYCH NA SESJI 

Lp. Imię i nazwisko  Status 

1.  Krzysztof Chudyk Burmistrz Piławy Górnej obecny 

 2. Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy obecna 

 3.  Piotr Bahyrycz Inspektor ds. inwestycji obecny 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami.  

6. Informacja na temat propozycji zadań do budżetu na 2022 rok.  

7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

7a. projekt uchwały nr 170/2021 w sprawie przyjęcia projektu zmiany 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Piława 

Górna, 

7b. projekt uchwały nr 171/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2021. 

8. Wnioski i zapytania radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie sesji, ustalenie terminu następnego posiedzenia. 

Ad 1. Otwarcie sesji.    

(09:31:33) 

Zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej o godz. 9.30 otworzył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej  

w Piławie Górnej. Powitał Radnych, Burmistrza Piławy Górnej, Skarbnik Gminy oraz 

pracowników Urzędu Miasta, biorących udział w sesji. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.    

(09:31:35 - 09:31:38) 

Na podstawie listy obecności z systemu elektronicznego, Przewodniczący stwierdził 

kworum i prawomocność posiedzenia. 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad.    

(09:31:40 - 09:32:26) 

Zgodnie ze Statutem Gminy Piława Górna, Radni otrzymali w terminie 

zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad.  

Wobec niezgłoszenia przez Radnych żadnych uwag do przedłożonego porządku 

obrad, został on uznany za obowiązujący. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    

(09:32:29 - 09:32:52) 
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Protokół z sesji nr XXX był wyłożony w Biurze Rady oraz zamieszczony  

w programie posiedzenia.pl. Wobec braku uwag do protokołu z poprzedniej sesji, 

zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Piława Górna, protokół został przyjęty. 

5. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami.    

(09:32:56 - 09:52:03) 

Burmistrz przedstawił informacje o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Brak pytań do punktu 5. 

6. Informacja na temat propozycji zadań do budżetu na 2022 rok.    

(09:52:07 - 10:24:34) 

Przewodniczący poprosił Burmistrza o zabranie głosu i przedstawienie informacji na 

temat propozycji zadań do budżetu na 2022 rok. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Burmistrz przedstawił w ogólnym zarysie propozycje planowanych zadań,  

a szczegółowo omówił Pan Piotr Bahyrycz Inspektor ds. inwestycji.  

Budowa oświetlenia ulicznego złożona jest z trzech etapów. Pierwszy etap to 

modernizacja już istniejącego oświetlenia poprzez wymianę opraw i wysięgników na 

istniejących słupach oświetleniowych. Zastosowane będą oprawy z oświetleniem 

ledowym, mające na celu zmniejszenie kosztów. Drugim etapem jest wybudowanie lub 

rozbudowa oświetlenia na tych ulicach w mieście, gdzie jest to wymagane, gdzie 

występują obszary niedoświetlone, np. na ul. Sienkiewicza. Trzecim elementem jest 

budowa przyłączy do sieci do 1 kV. Wiąże się to z wyniesiem i ustanowieniem nowych 

układów sterowniczo-pomiarowych do tego oświetlenia.  

Kolejne zadanie wiąże się z termomodernizacją budynku A szkoły podstawowej oraz 

przedszkola. Na podstawie sporządzonych audytów dla budynków zostały wydzielone 

grupy zadań do wykonania. W szkole – wymiana systemu grzewczego, docieplenie 

ścian, docieplenie stropodachu, wymiana drzwi i okien, wymiana źródła ciepła, czyli 

kotła centralnego ogrzewania. Podobnie sprawa ma się w przedszkolu, z tą różnicą, że 

system grzewczy zostanie rozbudowany o pompę ciepła. 

Kolejna planowana inwestycja to przebudowa drogi ul. Sienkiewicza, która wiąże się 

z budową chodnika w miejscach, w których go nie ma. Ruch pieszy odbywa się na 

jezdni, stwarzając duże zagrożenie. Z budową chodnika nierozerwalnie związana jest 

budowa kanału teletechnicznego, w związku z rozwojem sieci teleinformatycznych na 

terenie gminy. Chodzi o przygotowanie miejsca, gdzie można przeciągnąć kable 

telefoniczne, światłowody bez konieczności naruszania struktury drogi lub chodnika. 

Jedną z planowanych inwestycji jest modernizacja stadionu poprzez budowę bieżni 

lekkoatletycznej zgodnej z wymogami Polskiego Związku Lekkoatletyki, ponieważ 

spełnienie tych wymogów zapewni nam uzyskanie dofinansowania. W obrębie płyty 

głównej boiska rozbudowane zostaną: skocznia w dal, skocznia do trójskoku oraz 

bieżnia sprinterska 100 m. Inwestycja będzie obejmowała również modernizację trybun, 

całego boiska treningowego z oświetleniem, przebudowę kortu tenisowego i boiska do 

koszykówki oraz możliwość wybudowania toru pumptrackowego. Inwestycja będzie 

prowadzona etapowo w kolejnych latach w miarę dostępności środków finansowych. 

Kolejną dużą inwestycją jest adaptacja budynku po dawnym gimnazjum na ul. 

Wiejskiej na cele Gminnego Centrum Usług Publicznych. Inwestycja obejmuje nie 

tylko sam budynek, ale również cały teren dawnego gimnazjum. W budynku 

gimnazjum mają znaleźć swoją siedzibę Zarząd Budynków Mieszkalnych, Ośrodek 

Pomocy Społecznej, stowarzyszenia emerytów i rencistów, związek działkowców, 
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Zagospodarowaniu ulegnie również teren wokół budynku. Teren zostanie 

zagospodarowany na targowisko miejskie, parking obsługujący targowisko oraz teren 

rekreacyjny - ogród dla osób starszych. 

Następna inwestycja związana jest z uzbrojeniem terenów budownictwa, 

znajdujących się w obrębie ulic Osiedlowej i Kościuszki. Planowana jest budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej, deszczowej oraz wodociągowej. 

Kolejną rzeczą jest koncepcja budowy kanalizacji sanitarnej w Kośminie. W tym 

roku przystąpimy do stworzenia koncepcji, która odpowie nam na pytanie, jaki przyjąć 

najbardziej korzystny wariant doprowadzenia kanalizacji sanitarnej do dzielnicy 

Kośmin. Projektant przedstawi nam trzy warianty i wybierzemy do realizacji 

najbardziej korzystny z punktu widzenia Gminy. 

Następna planowana inwestycja dotyczy budowy placu zabaw na ul. Chrobrego i ul. 

Cichej. Budowa na ul. Chrobrego poszerzona zostanie o rewitalizację parku, 

oczyszczenie, by nie stwarzał zagrożenia dla bawiących się tam dzieci. 

Kolejną inwestycją jest opracowanie rewitalizacji Góry Parkowej na las parkowy, nie 

park. Odtworzenie alei spacerowych, które znajdowały się tam przed wojną, 

ewentualnie wyznaczenie nowych, ustawienie urządzeń do odpoczynku typu ławki, 

stoliki, kosze na śmieci, pielęgnacja i uporządkowanie zieleni, ewentualnie posadzenie 

roślinności okrywowej na powierzchni gruntu. 

Inwestycja nr 10 dotyczy przebudowy dróg i kanalizacji deszczowej na ul. 

Osiedlowej i Staszica, osiedle Nowe i związana będzie z opracowaniem dokumentacji 

rewitalizacji tych dróg oraz uporządkowanie kwestii związanych z sieciami 

znajdującymi się w tych drogach, zwłaszcza kanalizacją deszczową. 

Rewitalizacja remizy Ochotniczej Straży Pożarnej dotyczyłaby modernizacji całego 

budynku, także zmiany jego przeznaczenia. Nie byłaby to remiza stricte straży pożarnej, 

ale miejsce spotkań, szkoleń, głównie dla ludzi młodych zainteresowanych 

uczestnictwem w ochronie przeciwpożarowej. 

Następną rzeczą jest budowa kanalizacji deszczowej i nawierzchni drogi na ul. 

Dalszej. Przystąpimy do wykonania robót budowlanych. Wykonana została sieć 

sanitarna, w tej chwili będzie tam wykonywany wodociąg. Po zakończeniu tej 

inwestycji planujemy na rok następny wykonanie ostatniej sieci, czyli sieci kanalizacji 

deszczowej. Po zakończeniu inwestycji doziemnych zostanie wykonana nowa 

nawierzchnia. 

Dwa ostatnie zadania to zadania koncepcyjne. Opracowanie koncepcji 

skomunikowania Kośmina z Piławą Górną i ciągiem pieszo rowerowym. Planujemy 

wyznaczyć ciąg pieszo rowerowy, utwardzoną drogę, która omijałaby ul. Kośmińską, na 

której odbywa się intensywny ruch, zwłaszcza dużych ciężkich samochodów. Ciąg 

pieszo rowerowy zwiększyłby bezpieczeństwo mieszkańców, a także skrócił drogę  

z Kośmina do Piławy. Należy jednak sprawdzić, by przyszła droga nie kolidowała  

z kanalizacją sanitarną, która jest jednocześnie planowana. Jeśli będzie szła tym samym 

„śladem”, to w pierwszej kolejności zostanie wykonana kanalizacja sanitarna, następnie 

ciąg pieszo-rowerowy. Jeśli te inwestycje się rozejdą, wówczas można je będzie 

wykonywać równolegle. 

Ostatnim zadaniem jest opracowanie koncepcji obwodnicy Piławy Górnej. 

Generalnie chodzi o wyprowadzenie ruchu samochodów ciężarowych z urobkiem  

z kopalni znajdujących się w Piławie, które przemieszczają się głównie ul. Piastowską. 

Ruch ciężkich pojazdów ma bardzo negatywny wpływ na mieszkańców i na całą 

infrastrukturę budowlaną, sanitarną, a także na bezpieczeństwo. 

Mówiąc o koncepcji nie mówimy o dokumentacji. W przypadku kanalizacji 

będziemy mieli trzy warianty przygotowane przez projektantów. Chcemy, by 
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projektanci wskazali najbardziej optymalny przebieg drogi, nie tylko ze względów 

geograficznych, ale także ze względów ekonomicznych. Taka koncepcja zawiera 

wstępne określenie trasy przebiegu drogi, wstępne oszacowanie kosztów - dosyć 

przybliżone oraz możliwość wariantów tych dwóch czynników. Koncepcja zawiera 

również badania geotechniczne, polegające na zrobieniu odwiertów i sprawdzeniu  

z jakim gruntem mamy do czynienia. Czy jest on na tyle stabilny, nośny, by można było 

poprowadzić tam drogę. Jeżeli nie, trzeba wybrać inny wariant przebiegu trasy 

Burmistrz zwrócił jeszcze uwagę na koszty wykonania koncepcji, które mogą 

wynieść kilka set tysięcy złotych. Będziemy poszukiwać dofinansowania zewnętrznego, 

dotacji państwowych na stworzenie koncepcji, czy dokumentacji projektowej,  

a przede wszystkim wykonania inwestycji. 

Radny Tadeusz Chrzanowski zapytał, w nawiązaniu do rewitalizacji góry 

parkowej, czy stać by nas było na odtworzenie pamiątkowej bramy braci Morawskich? 

Brama byłaby zwieńczenie naszych prac oraz podkreśleniem naszej pamięci o byłych 

mieszkańcach, zasłużonych dla naszego miasta. 

Pan Piotr Bahyrycz wyjaśnił, że pkt 9 planu inwestycyjnego dotyczy stricte góry 

parkowej. Istnieje możliwość dokonania wyceny rewitalizacji bramy, która znajdowała 

się w miejscu wejścia na cmentarz. Byłaby to kwestia jej odtworzenia z nowoczesnych 

materiałów, zachowując jej oryginalny kształt i formę. Jest to temat do przemyślenia. 

Jeśli taka decyzja będzie, do umowy zostanie dopisany wariant odtworzenia bramy. 

Wtedy poznamy technologię wykonania oraz kosztorys. 

Burmistrz dodał, że dwa lata temu wraz z Panem Arnoldem Kordasiewiczem oraz 

Panem Wolfgangiem Thustem, potomkiem dawnych mieszkańców, rozmawiali na 

temat odtworzenie bramy. Pan Thust powiedział, że taka brama może kosztować około 

dwustu- trzystu tysięcy złotych, w zależności od tego z jakich materiałów miałaby być 

wykonana, czy z piaskowca, czy z innego kamienia. Zaproponował pomoc  

w zaprojektowaniu bramy.  

Możliwości inwestycyjne zależą od tego, jak nam się złoży budżet, zachowując pełen 

racjonalizm wydatków i bezpieczny poziom zadłużenia. Niektóre z inwestycji będą 

realizowane w kolejnych latach, a niektóre w trakcie kolejnych kadencji. Może się 

zdarzyć, że pewne inwestycje np. rewitalizacja stadionu, pociągną za sobą zwiększenie 

zatrudnienia np. o gospodarza obiektu. Wyjaśnił, że nie należy się bać przyszłych 

kosztów nowych inwestycji. Naszym zadaniem jest szukanie oszczędności, czy 

dofinansowania na nowe wydatki. Duże oszczędności pojawią się na przykład, jeśli 

chodzi o oświetlenie uliczne. Całe oświetlenie w mieście będzie zmienione. W tej 

chwili mamy 90 % lamp sodowych, a będą wszystkie ledowe. Rachunki mają spaść  

o 40 %. Również prowadzona termomodernizacja szkoły i przedszkola ma spowodować 

obniżenie rachunków za ogrzewanie tych budynków. To przykłady na to, że udaje się w 

pewnych miejscach znaleźć oszczędności, które można przesunąć na inne obszary, które 

wymagają racjonalnego wydatkowania. 

Radny Arnold Kordasiewicz zabierając głos, wrócił do tematu bramy parkowej. 

Podstawowa wersja, bez rzeźb w głowicach kolumn wyniosłaby około stu tysięcy 

złotych. Pan Thust stwierdził, że jakość XIX wiecznych rzeźb była tak doskonała, że 

współcześni niemieccy rzeźbiarze nie mają takiego talentu i takiego poziomu, by je 

stworzyć. Być może w przyszłości znajdzie się kwota, żeby w wersji podstawowej ta 

bram stanęła. 

Brak pytań do punktu 6. 

 

5 minutowa PRZERWA W OBRADACH 
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7. Rozpatrzenie projektów uchwał:    

(10:24:52 - 10:32:32) 

7.a. projekt uchwały nr 170/2021 w sprawie przyjęcia projektu zmiany 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Piława Górna, 

Przewodniczący poprosił o rekomendację Pana Piotra Bahyrycza – Inspektora ds. 

inwestycji, który omówił przedłożony projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Pani Małgorzata Wiącek 

poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowane 

przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez 

członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

głosowanie projekt uchwały nr 170/2021 w sprawie przyjęcia projektu zmiany regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Piława Górna, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 sierpnia 2021 r. czas 10:34:55 - 10:35:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 
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8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

7.b. projekt uchwały nr 171/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy Piława Górna na rok 2021. 

Przewodniczący poprosił o rekomendację Panią Martę Brzuszkiewicz – Skarbnik 

Gminy, która omówiła przedłożony projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Pani Małgorzata Wiącek 

poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowane 

przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez 

członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 171/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Piława 

Górna na rok 2021. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 sierpnia 2021 r. czas 10:42:59 - 10:43:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 
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2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

Ad 8. Wnioski i zapytania radnych.    

(10:43:28 - 11:03:58) 

Przewodniczący poinformował, że dnia 20 sierpnia złożył interpelacje w sprawie 

organizacji ruchu na ul. Młynarskiej. Interpelacja wraz z odpowiedzią dostępne są na 

stronie BIP. 

Radna Barbara Świetlik zwróciła się do Pana Burmistrza z pytaniem o możliwość 

wykonania chodnika na początku ul. Sienkiewicza przy stawie, wjazd od ul. Chrobrego.  

Burmistrz wyjaśnił, że z powodów logistycznych budowa chodnika na ul. 

Sienkiewicza rozpocznie się od strony Piławy Dolnej. Za dotację 700 000,00 zł, którą 

mamy, nie wybudujemy brakującego chodnika na całej długości ul. Sienkiewicza. Przy 

kolejnej inwestycji obejmującej budowę chodnika, rozpoczniemy od drugiej strony. 

Problem zostanie przeanalizowany i być może uda się go wykonać w przyszłym roku. 

Głos zabrał Radny Marcin Chrobak, który złożył interpelację w imieniu Klubu OBS 

w sprawie uporządkowania i przebudowy terenu, na którym znajduje się punkt 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych PSZOK przy ulicy Młynarskiej.  

Interpelacja dostępna jest na stronie BIP.  

Ponadto Radny  Marcin Chrobak zaproponował możliwość zmiany umowy zawartej  

z ZGPD-7 w części dotyczącej częstotliwości wywozu odpadów BIO, poprzez jej 

zmniejszenie w okresie zimowym od grudnia do kwietnia, a dwukrotne zwiększenie 

częstotliwości od maja do listopada. W tym okresie mamy zwiększoną ilość liści, traw, 

gałęzi wrzucanych do kontenerów. Odpady stoją długo, przez to gniją i śmierdzą, często 

też w kontenerach brakuje miejsca. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Wiktor Jeziorski, który złożył interpelację  

w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Kilińskiego. Interpelacja dostępna jest na 

stronie BIP. 

Glos zabrała Radna Małgorzata Pacyk, w imieniu działkowiczów mających działki 

przy parku. Przy drogach wjazdowych do parku zostały postawione głazy 
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uniemożliwiające samochodom wjazd do parku. W związku z powyższym Radna 

zwróciła się z prośbą, by umożliwić jeden wjazd od strony osiedla Nowego. 

Działkowicze to osoby starsze, mające problem z dowiezieniem wody, obornika, 

materiałów do budowy np. szklarni, czy przetransportowaniem zbiorów. Nie mają siły 

donieść rzeczy do parkingu. Usunięcie lub przesunięcie głazu od strony osiedla Nowego 

umożliwi wjazd samochodem na moment i rozładowanie, czy załadowanie przez 

działkowców rzeczy. 

Burmistrz odpowiedział, że na wniosek mieszkańców osiedla Nowego na wjeździe do 

parku zostały postawione głazy. Pierwsze pretensje, że samochody rozjeżdżają park 

były już trzy lata temu, gdy rozpoczynaliśmy kadencję. W wyniku konsultacji  

i podpowiedzi pojawiły się tam kamienie, które wydawały się dosyć dobrym  

i skutecznym pomysłem, wkomponowanym w kamieniarską tradycję naszego miasta  

i w ideę zachowania szacunku dla części cmentarnej tego obszaru. Aby dodać powagi 

na kamieniach zostały zlecone do wykonania inskrypcje: „Teren dawnego cmentarza 

Braci Morawskich” „Teren Parku Miejskiego”. Po zamontowaniu kamieni pojawiły się 

obiekcje i pretensje, że ich ustawienie przeszkadza komunikacji wózków, wózków 

inwalidzkich. Na kolejną prośbę mieszkańców kamienie zostały przesunięte i w tej 

chwili można bezkolizyjnie wjechać rowerem, wózkiem inwalidzkim, wózkiem 

dziecięcym. Biorąc pod uwagę zgłoszenie Radnej Małgorzaty Pacyk potrzebne będą 

szersze konsultacje i opinie. Burmistrz wyraził, że nie ma osobistych oporów, by 

kamienie zabrać, jeśli będzie taka wola. W tej chwili nie ma możliwości przejeżdżania 

w poprzek przez park i wydawało się, że o to właśnie chodziło. Burmistrz poprosił  

o wyrażenie opinii Radnego Arnolda Kordasiewicza. 

Radna Pacyk dodała, że w tamtym miejscu również ma działkę i nie zauważyła, by 

samochody rozjeżdżały park,. Motory i kłady jak najbardziej, ale samochody nie. 

Chodzi tylko o to, by móc podjechać, rozładować i odjechać. Podkreśliła, że działkowcy 

to w większości osoby starsze. Poprosiła o przychylne podejście do tematu. 

Głos zabrał Radny Arnold Kordasiewicz, który powiedział, że często porządkując 

park w całości, spotykał działkowców, którzy codziennie wjeżdżali od strony osiedla 

Nowego i parkowali tam samochody. Samochody cztery, pięć dni w tygodniu były 

parkowane na terenie byłego cmentarza. Zdaniem Radnego Kordasiewicza nie powinno 

się pozwalać na wjeżdżanie, parkowanie na terenie parku. Jeżeli tak to otwórzmy wjazd 

i od ulicy Małej, i od ulicy Szkolnej, i od strony osiedla Nowego, skoro jest taki 

problem. Ze swojej strony Radny Kordasiewicz nie akceptuje takiego rozwiązania. 

Osoby spotkane na terenie parku prosiły o całkowite zamknięcie parku poprzez 

postawienie szlabanów, czy znaków drogowych. Były to osoby odpoczywające w parku 

z małymi dziećmi. Jest to temat trudny. Radny Kordasiewicz poprosił o wyrażenie 

opinii przez innych radnych. 

Radny Stanisław Pelczar wyraził podobne zdanie jak Pan Arnold Kordasiewicz. Zna 

park od dzieciństwa, bo tam się wychował. Jest to miejsce, które jest naszą historią  

i powinniśmy się odnieść z szacunkiem do tego miejsca. Nie powinny tam jeździć żadne 

samochody. Zauważył natomiast, że działkowcy mogliby podjeżdżać od strony ośrodka 

szkolno-wychowawczego, nie ma tam postawionego żadnego głazu. 

Radna Małgorzata Pacyk powiedziała, od ul. Szkolnej nie wjedzie się samochodem 

osobowym, ponieważ znajdują się tam wysokie krawężniki. Zaproponowała 

postawienie znaku, który umożliwiałby tylko wjazd, rozładunek i wyjazd. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że trudno sobie wyobrazić, by do obiektu 

można było wjeżdżać, wchodzić od każdej strony, przez wszystkie obiekty sąsiadów. Są 

dwie bramy wjazdowe, być może należałoby pomyśleć o zmianie organizacji ruchu na 

terenie samych działek. Ważne jest, by uszanować dwie strony, nie utrudniać, ale też 
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nie pozwalać na pewne rzeczy. Park jest miejscem czci, oddania honoru osobom 

zmarłym, poległym i jakikolwiek ruch kołowy w tym miejscu nie powinien być 

dozwolony. Drugim argumentem jest to, że jest to jedyne takie miejsce wyciszenia, 

formy odpoczynku. Zakończył, że należy pochylić nad tą sprawą i zastanowić jak 

pomóc osobom starszym. Może porozmawiać z Zarządem Ogródków Działkowych  

i problem rozwiązać, by obie strony były w miarę możliwości zadowolone. 

Radna Małgorzata Pacyk odniosła się do słów Przewodniczącego RM i wjazdu na 

działki. Wjazd na działki jest, ale jeśli osoby mają od początku działek swoje lokale, 

działki, obszary, to nie ma możliwości przewiezienia np. obornik z głównego wjazdu. 

W wąskie alejki się nie wiedzie. 

Przewodniczący RM podkreślił, ze należałoby  umożliwić osobom dojazd do swoich 

działek. Ale to nie temat dla Rady. Należałoby przeprowadzić rozmowy z Zarządem 

Ogrodów Działkowych, by można było wprowadzić takie zmiany, by wszyscy byli 

zadowoleni. Z jednej strony Pan Burmistrz mówi, że mieszkańcy chcieli ograniczyć 

wjazd pojazdów do parku, ze strony części radnych słychać również reakcje za 

ograniczeniem, Pani Radna Małgorzata Pacyk zgłasza odmienne zdanie. Stwierdził, że 

to nie czas i miejsce na taką polemikę. Przewodniczący RM zamknął dyskusję w tym 

temacie i zapytał, czy są zgłoszenia do punktu 8 - wnioski i zapytania radnych. 

Brak zgłoszeń do punktu 8. 

Ad 9. Sprawy różne.    

(11:04:00 - 11:05:27) 

Przewodniczący RM poinformował o terminie kolejnej sesji w czwartek 30 

września, godz. 9.30.  

W imieniu Wicemarszałka Województwa Dolnośląskiego Grzegorza Macko 

Przewodniczący zaprosił na Dożynki Wojewódzkie, które odbędą się dnia 5 września 

2021 r. w Domaniowie od godz. 12.00. Poinformował również o mszy dożynkowej  

w Piławie Górnej, która odbędzie się także 5 września, o godz. 12.00 

Brak zgłoszeń do punktu 9. 

Ad 10. Zamknięcie sesji, ustalenie terminu następnego posiedzenia.    

(11:05:30 - 11:06:05) 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Miejskiej  

i o godz. 11.06 zamknął posiedzenie XXXI sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej. 

Termin kolejnej sesji: 30 września 2021 r., godz. 9.30. 

 
 

 

 

 

Transmisja wideo sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej są dostępne na stronie internetowej: 
htps://portal.posiedzenia.pl/PILAWAGORNA? w zakładce: Transmisja 
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